
Дневни лист: Интервју са високим представником Валентином
Инцком

Разговарала: Сања Бјелица-Шаговновић

Високи представник Валентин Инцко коментаришући хапшењепредсједника Федерације Живка Будимира
упозорава како је важно да се сви суздрже од шпекулација док истражни процес траје, као и евентуалних
прогноза како ће се одвијати политичка ситуација.

Дневни лист: Бројне су изјаве и тврдње како је хапшењеЖивка Будимира у директној вези с
реконструкцијом власти у Федерацији, како то коментаришете?

Валентин Инцко: Било би мудро да се сви суздрже од шпекулација: прво и најважније, истражни процес
је у току и независност тог процеса, као и агенција за спровођење закона које га обављају, мора бити
поштована.

Дневни лист: Штa у оваквој ситуацији? Може ли Будимир обављати своје дужности из притвора?
Може ли га неко мијењати и који је начин да га се евентуално смијени?

Валентин Инцко: Треба дадопустимода истрага иде својим током. Очигледно је да би могло бити веома
тешко да предсједник Будимир обавља своје дужности док је у притвору, али истотако је немогуће рећи са
било каквом сигурношћу какав ће бити резултатистраге.

У прошлости су тадашњи високи представници позивали неке носиоце дужности да поднесу своје оставке
након што је оптужница против њих потврђена, када је постојање такве оптужнице имало утицаја на
могућност тог званичника да обавља своје послове те како би омогућили институцијама да функционишу.

Дневни лист: Хоће ли се OHR укључити, планирате ли повлачити неке потезе у вези са ситуацијом
у Федерацији?

Валентин Инцко: OHR се неће мијешати у кривичну истрагу која је у току. Такође бих озбиљно упозорио
свакога да не врши никакве радње које би могле ометати истрагу. Сада је потребно дати пуну подршку
тужиоцима и судовима.

Што се тиче ситуације у  Федерацији,  ја  ћу разговарати са домаћим представницима о томе како ће
наставити радити даље док је истрага у току.

Дневни лист: Је ли ситуација с Будимиром отворила врата за евентуалну промјену у извршној
власту у Федерацији или постоји могућност да се садашње стање одржи до 2014. године?

Валентин Инцко: Ја бих савјетовао да се у овој фази не шпекулише.

Дневни лист: Мислите ли да је у БиХ почео обрачун с криминалом и корупцијом у институцијама
власти?

Валентин Инцко: У првим мјесецима ове године обишао сам све кључне институције на државном нивоу
које се баве спровођењемзакона и поново нагласио своју подршку њиховим мандатима и улогама. Пружио
сам пуну подршку полицији, тужиоцима и судовима. Грађани ове земље су патили исувише дуго због
корумпираног  дјеловања.  Очекујем  да  све  институције  и  званичници  пруже  подршку  независности
институција које су задужене за борбу против организованог криминала и корупције. Овакве се активности
морају наставити. Нико не може бити изнад закона.

https://www.ohr.int/%d0%b4%d0%bd%d0%b5%d0%b2%d0%bd%d0%b8-%d0%bb%d0%b8%d1%81%d1%82-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d1%81%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81/
https://www.ohr.int/%d0%b4%d0%bd%d0%b5%d0%b2%d0%bd%d0%b8-%d0%bb%d0%b8%d1%81%d1%82-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d1%81%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81/

